
Proces-verbal 

încheiat azi, 22 mai 2023, cu ocazia Ședinței de Consiliu a Facultății de Litere 

 

Ședința de Consiliu are următoarea ordine de zi: 

 

1. Informare privind situația raportării cercetării în facultate. 

2. Informare referitoare la colectarea datelor pentru elaborarea numărului 6 (aprilie-iunie) al Newsletter-

ului. 

3. Informare referitoare la Sesiunea de studii și comunicări de literatură comparată, iconologie și 

ekphrastică (ediția a XX-a), cu tema „Creatorii – personaje în literatură și arte”. 

4. Informare referitoare la cea de-a X-a ediție a Colocviilor naționale studențești „Best Letters” (13-14 mai). 

5. Informare referitoare la Colocviul „Paul Cornea” al Școlii doctorale Litere. 

6. Vot pentru prelungiri de activitate pentru angajații pe perioadă determinată. 

7. Diverse 

 

 La ședință participă 30 de membri ai Consiliului. 

 Doamna Decan felicită organizatorii Colocviului Școlii doctorale Litere și dă cuvântul doamnei 

prof. dr. habil. Oana Fotache-Dubălaru, directorul Școlii doctorale Litere, pentru a prezenta detalii legate 

de desfășurarea colocviului. Colocviul Școlii doctorale s-a desfășurat în acest an într-o formulă nouă, 

lucrările fiind prezentate de participanți în format fizic sau online. Au participat 116 doctoranzi, 

doctoranzilor din România alăturându-li-se, în acest an, și doctoranzi din Republica Moldova. Doamna 

Oana Fotache mulțumește atât profesorilor din Comitetul științific și doctoranzilor din Comitetul de 

organizare, cât și Alinei Ene, lui Marcel Mițoi și lui Bogdan Dumitru, care au vegheat la buna desfășurare 

a colocviului.  

 Doamna prof. dr. Oana Fotache-Dubălaru înaintează Consiliului spre avizare două cereri de afiliere 

la Școala doctorală – prof. asociat Călin-Andrei Mihăilescu și prof. Mara-Magda Maftei, amândoi abilitați 

în zona studiilor literare. Cererile de afiliere sunt votate în unanimitate de către membrii prezenți.  

 Doamna Decan le mulțumește colegilor care au centralizat raportul de evaluare a facultății (dna 

lector dr. Gabriela Jurubiță, dl lector dr. Robert Coravu, dna lector dr. Laura Marin, dna secretar Carmen 

Dragoman) și dă cuvântul doamnei prodecan Laura Marin, responsabilul cu cercetarea în facultate. Doamna 

prodecan Laura Marin mulțumește tuturor colegilor care și-au raportat activitatea științifică, dar și colegilor 

care au verificat și au centralizat datele. Și-au raportat activitatea 106 cadre didactice, fiecare completând, 

practic, 9 fișe de evaluare. S-au publicat 140 de articole în reviste indexate Web of Science sau Erih și 85 

de titluri ce măsurau performanța din Științele umaniste. Doamna prodecan subliniază că, din păcate, fișele 

nu sunt concepute astfel încât să fie relevante articolele sau cărțile publicate în zona studiilor literare 

românești. Chiar dacă se încearcă ca articolele publicate de cadrele didactice să reprezinte un pas important 

în internaționalizarea Universității, ar trebui ca în fișele de evaluare să existe rubrici în care să putem raporta 

și ceea ce scriem și publicăm în limba română în domeniul limbii și al literaturii române. Din păcate, în 

fișele actuale s-a putut lua în considerare doar o mică parte din ceea ce s-a scris despre limba și literatura 

română. Prin urmare, ar trebui să ne apărăm citeriile și obiectele de cercetare pentru ca studiile noastre să 

fie recunoscute.  

 În continuare, domnul lector dr. Robert Coravu, unul dintre membrii echipei de centralizare a 

datelor, își exprimă nemulțumirea pentru modul în care au fost concepute aceste fișe și consideră că 

reprezentanții facultății ar trebui să discute cu cei care au stabilit criteriile. În perspectivă, pentru a mai 

putea face acest efort presupus de evaluare, ar trebui ca profesorii să nu trimită evaluările în ultima clipă. 

Ar fi foarte bine dacă fiecare dintre profesori ar avea o evidență clară a conferințelor la care a participat, a 

articolelor pe care le-a scris. De asemenea, domnul Robert Coravu remarcă faptul că trebuie să fim foarte 



atenți la zona în care se găsește publicația unde vrem să trimitem un articol, pentru a nu publica în reviste 

necotate. 

 Doamna Decan își exprimă nemulțumirea că există 12 cadre didactice care nu și-au raportat 

activitatea, din diverse motive. Raportarea activității este obligatorie, este trecută în fișa postului. 

Raportarea activității științifice nu se face pentru că dorește conducerea, ci pentru că, pornind de la aceste 

raportări, facultățile primesc o finanțare suplimentară pentru cercetare, alături de finanțarea de bază. În ceea 

ce privește criteriile pe care le conțin fișele de evaluare, doamna Decan a centralizat nemulțumirile și le va 

discuta cu conducerea Universității din București. 

 Doamna prodecan Laura Marin anunță că se pregătește apelul pentru trimiterea de date în vederea 

alcătuirii numărului 6 al Newsletter-ului. 

 În facultatea noastră, în luna mai, s-au succedat mai multe evenimente științifice, unul dintre acestea 

fiind a XX-a ediție a Sesiunii de studii și comunicări de literatură comparată, iconologie și ekphrastică. 

Tema acestei ediții a fost „Creatorii – personaje în literatură și arte”. Doamna Decan dă cuvântul doamnei 

conf. dr. Elena Ionescu pentru a prezenta detalii ale organizării acestui colocviu, care s-a desfășurat pe 5 

mai 2023. Doamna Elena Ionescu subliniază faptul că sesiunea de comunicări științifice a început să 

propună câte o temă începând cu anul 2009, de când se acordă și premiul „Dan Grigorescu”. De câțiva ani 

se acordă și un premiu special pentru abordarea complexă, inedită, a temei. Anul acesta au fost foarte mulți 

participanți, lucrările sesiunii desfășurându-se pe două axe, una cu prezență fizică, iar cealaltă, online. 

Printre participanți s-au numărat studenți, masteranzi și doctoranzi de la Universitatea din București, de la 

Universitatea „Babeș-Bolyai” din Cluj, de la Universitatea din Baia Mare și de la Universitatea „Ovidius” 

din Constanța. Marea calitate a acestei manifestări științifice este faptul că reușește să reunească generații 

diferite: alături de masteranzi și de doctoranzi, au participat la sesiune și absolvenți ai Universității din 

București, actualmente profesori de limba română în instituții de învățământ preuniversiar. Lucrările foarte 

bune se vor publica într-un volum la Editura Universității din București. Doamna conf. dr. Elena Ionescu 

subliniază că două dintre premii și premiul „Dan Grigorescu” s-au acordat participanților din Universitatea 

din București, iar unul dintre premii, unui participant de la Universitatea „Babeș-Bolyai” din Cluj. Sunt 

aduse mulțumiri doamnei Decan, care a trimis un cuvânt de deschidere, domnului director de departament 

Mircea Vasilescu, colegilor din colectivul de Literatură comparată și celor care s-au ocupat de promovarea 

evenimentului pe pagina de Facebook a facultății.  

 Doamna Decan remarcă faptul că și la Colocviul studențesc „Best Letters” cei mai mulți 

participanți au fost la secțiunea de Literatură comparată. Colocviul „Best Letters”, ajuns la ediția a zecea, 

s-a desfășurat tot în luna mai și a avut 12 secțiuni. Marele premiu a fost câștigat, în acest an, de un 

reprezentant al Universității „Babeș-Bolyai” din Cluj, cu o lucrare prezentată în cadrul secțiunii de Teorie 

literară. Doamna Decan mulțumește tuturor celor care s-au implicat în organizarea colocviului, dar și 

colegilor din celelalte centre universitare, care și-au însoțit studenții la București. Mulțumește și colegilor 

din cele două jurii de profesioniști care au acordat premii, în afară de premiile acordate de comitetul 

științific. 

 Studenții Facultății de Litere au obținut importante premii la Colocviul „Mihai Eminescu” 

desfășurat la Universitatea „Alexandru Ioan Cuza” din Iași. Domnul conf. dr. George Ardelean, care i-a 

însoțit pe studenții noștri la Iași, prezintă premiile obținute: premiul I la secțiunea Exegeză; premiul II la 

secțiunea Stilistică și poetică; premiul II la secțiunea Critica criticii, o mențiune la secțiunea Stilistică și 

poetică; o mențiune la secțiunea Critica criticii; o mențiune la secțiunea Traduceri. De remarcat că toți cei 

5 studenți participanți la acest colocviu au obținut premii. 

 În continuare, se supun la vot prelungirile de activitate pentru colegii angajați pe perioadă 

determinată: Bogdan Dumitru, Gabriel Tămaș și Bianca Alecu. Prelungirile sunt votate în unanimitate.  

 Studentul Ștefan Lacataș prezintă lista de studenți propuși să intre în comisiile de specialitate ale 

facultății și o supune la vot. Studenții Ștefan Lacataș (Comisia de probleme studențești), Ana-Maria Stoica 

(Comisia de Etică) și Diana-Daria Roznovan (Comisia de Evaluare și asigurare a calității) sunt votați în 

unanimitate de către membrii prezenți.  

 În încheiere, doamna Decan anunță retragerea doamnei lector dr. Cristina Dima din funcția de 

prodecan în luna iunie, din motive personale, și preluarea portofoliului de prodecan de către doamna conf. 



dr. Florentina Sămihăian. Îi mulțumește călduros dnei Cristina Dima pentru sprijinul oferit în calitate de 

prodecan și, de asemenea, dnei Florentina Sămihăian pentru intrarea în echipă. 

Doamna Decan declară ședința închisă.    

 

        Întocmit de conf. dr. Camelia Ușurelu 


